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فشارهای آمریکا به مشتریان نفت ایران ادامه دارد به نحوی 
که کره جنوبی خرید نفت از ایران را کاهش داد اما لهستان هنوز 

مقاومت می کند.
بــه گزارش خبرگزاری فــارس در حالی ایران به دلیل کاهش تولید، 
صادرات نفت خام و میعانات خود به بازار آسیا را کاهش داده است که بر 
اســاس آمارهای ارائه شده از سوی مراکز بین المللی انرژی، واردات نفت 
کــره جنوبی از ایران در ماه اکتبر نســبت به ماه پیش از آن 9/5 درصد 

کاهش یافته است.
کره جنوبی، یکی از مشــتریان مهم آسیایی نفت ایران، در ماه اکتبر 
یک میلیون و 650 هزار تن معادل روزانه 390 هزار و 675 بشکه نفت از 

ایران خریداری کرده است.
این رقم 9/5 درصد نسبت به یک میلیون و 830 هزار تن ماه سپتامبر 
کاهش نشان می دهد، اما همچنان حدود 83 درصد بالاتر از مدت مشابه 

سال گذشته است.
برخی از مراکز مطالعاتی انرژی می گویند عمده ترین علت کاهش خرید 
نفت کره جنوبی از ایران فشارهای آمریکا به این کشور است و حتی سفر 
رئیس جمهور آمریکا به سئول بی تاثیر نبوده و ظاهرا آمریکا متعهد شده تا 
نیاز هیدروکربوری کره جنوبی را در صورت عدم خرید از ایران تامین کند.

ظاهرا فشارهای آمریکا به مشتریان نفتی ایران محدود نمی شود بلکه 
این کشور به مشــتریان اروپایی نیز فشارهایی وارد آورده است تا خرید 

نفت خود از ایران را کاهش دهند.
آمریکایی ها که می دیدند لهستان در حال تبدیل شدن به بزرگترین 
خریدار نفت ســنگین ایران در اروپا است هم اکنون دست به کار شده و 
قراردادهای صادراتی با خریداران نفت این کشور منعقد کرده اند. لهستانی ها 
هم از این فرصت اســتفاده کرده و دنبال گرفتن تخفیف از آمریکایی ها 
هستند تا ضمن عدم خرید نفت از ایران که مورد توجه آمریکایی ها است 

بتوانند از تخفیف نیز بهره مند شوند.

بازار گوشــت قرمز در مقایسه با قیمت 
ماه گذشته با روند افزایشی همراه شده است؛ 
به طوری که اقلام مختلف هر کیلوگرم گوشت 
گوساله و گوســفندی حدود 40 هزار تومان 

فروخته می شود.
به گزارش ایســنا، قیمت گوشت قرمز از اواخر 
سال گذشــته تاکنون در چند مقطع با نوساناتی 
مواجه شد و در جهت افزایش قیمت حرکت کرد.

در میان اقلام مختلف گوشــت قرمز گوشــت 
اســتیکی گوســفندی گران ترین نوع است و هر 
کیلوگــرم آن نزدیک به 60 هــزار تومان فروخته 
می شــود. در میان ســایر اقلام ماهیچه و راسته 

گوســفندی نیز قیمت بالایی دارنــد و به ترتیب 
کیلویی 49 هــزار و 800 و 49 هزار تومان عرضه 

می شوند.
همچنین گوشــت مخلــوط گوســاله که از 
پرمصرف ترین اقلام گوشــت قرمز است، کیلویی 

38 هزار و 800 تومان قیمت دارد.
همچنین به طور متوسط هر کیلوگرم مغز ران 
گوسفندی 44 هزار و 900 تومان، ران و کف دست 
54 هزار تومان، سردست گوسفندی 43 هزار و 300 
تومان، شقه با گردن 42 هزار و 300 تومان و گردن 
گوســفندی 41 هزار و 300 تومان در قصابی های 

سطح شهر عرضه می شود.

در میان دیگر اقلام که مصرف کنندگان خاص 
خود را دارد هر دست کله پاچه 53 هزار تومان، هر 
کیلوگرم دنبه که ارزان ترین محصول در بازار گوشت 

قرمز است 17 هزار تومان قیمت دارد.
به گفته برخی فروشندگان، بازار گوشت قرمز 
دچار رکود اســت و تقاضا با افت قابل ملاحظه ای 

روبه رو شده است.
گفتنی اســت قیمت های آمده در این گزارش 
مربوط به مغازه های مرکز شــهر اســت و در سایر 

نقاط شهر قیمت ها می تواند بیشتر یا کمتر باشد.
در همین حــال، مهدی یوســف خانی رئیس 
اتحادیــه پرنــده و ماهی در گفت وگو با باشــگاه 

خبرنگاران جوان گفــت: قیمت هر کیلوگرم مرغ 
زنده درب مرغداری چهار هزار و 800 تومان، مرغ 
آماده به طبخ در کشتارگاه شش هزار و 750 تومان، 
توزیع درب واحدهای صنفی شــش هزار و 900 و 

خرده فروشی هفت هزار و 600 تومان است.
بــه گفته وی نرخ هر کیلوگرم ران مرغ با کمر 
شش هزار و 600 و ران مرغ بدون کمر برابر با قیمت 

مرغ هفت هزار و 600 تومان است.
یوســف خانی با اشاره به نرخ ســایر مشتقات 
مرغ افزود: همچنین قیمت هر کیلو سینه با کتف 
12 هزار تومان، ســینه بدون کتف 13 و فیله مرغ 

15 هزار و500 تومان است.

خبرگزاری حامی دولت:

روندگرانیقیمتگوشتادامهدارد

درحالی مرکز آمار اعلام می کند نرخ بیکاری 
کاهش یافته و مسئولان هم مدعی ایجاد ۷00 هزار 
شغل جدید هستند که نمایندگان مجلس روایت 

دیگری از بیکاری در استان ها دارند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مطابق آمار مرکز آمار 
آخرین نرخ بیکاری در تابســتان امسال 11/7 درصد 
اعلام شده است که نسبت به بهار امسال 0/9 درصد و 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته یک درصد کاهش 

را نشان می دهد.
در حالی که اشــتغال روســتایی یکی از گام ها در 
جهت کاهش نرخ بیکاری اســتان ها در سراسر کشور 
است، باید دید آیا این راهکار دولت می تواند در جهت 
کاهش نرخ بیکاری استان ها موثر باشد یا خیر؟ سید 
حمید کلانتری معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هم با اشاره به آمادگی بانک ها و صندوق های عامل برای 
پرداخت تسهیلات اشــتغال روستایی، شرایط و نحوه 

دریافت تسهیلات را اعلام کرد.
وی بــا بیــان اینکه با ابلاغ »آیین نامه توســعه و 
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی« امکان پرداخت 
تسهیلات اشتغال روستایی فراهم شد افزود: البته ممکن 
اســت به دلیل اینکه در مراحل ابتدایی اجرای طرح 
قرار داریم دســتورالعمل این تسهیلات به تمام شعب 
موسســات عامل ابلاغ نشده باشــد که ستاد مرکزی 
بانک ها و موسسات هر چه زودتر از ابلاغ دستورالعمل 

پرداخت به تمام شعب خود اطمینان حاصل کنند.
از سوی دیگر دولت مدعی ایجاد 700 هزار شغل 
در کشور طی یک ســال گذشته است. این در حالی 
است که نمایندگان مجلس استان های مختلف کشور 

مسئله دیگری را روایت می کنند.
علی کاظمی، نماینده شهرســتان اردل و فارسان 
می گوید: از وضعیت استان و جمعیت زیادی که هر روز 

بخاطر بیکاری به ما مراجعه می کنند، به نظر می رسد 
که نرخ بیکاری اســتان حتی از آمار ارائه شده در این 
جدول هم بیشتر است، که البته عوامل متعددی دست 
به دست داده تا شاهد این نرخ از بیکاری در چهارمحال 
و بختیاری باشیم.صدیف بدری، نماینده مردم اردبیل در 
مجلس درباره بیکاری استانش می گوید: اردبیل چندین 
سال است که جزو پنج استان بالای بیکاری محسوب 

می شود، اما در طول این مدت کاری برای این استان 
انجام نشد و وضعیت، بدتر شده است.

وی افــزود: دولت اعلام کرده در یک ســال اخیر، 
نزدیک به 800 هزار شغل ایجاد شده است اما در استان 
اردبیل حتی رد پای این موضوع هم مشاهده نمی شود.
علیــم یار محمــدی، نماینده مــردم زاهدان در 
مجلس شــورای اســلامی با انتقاد از آماری که دولت 
در زمینه اشتغال ارائه داد، گفت: در استان سیستان و 
بلوچستان نه تنها افزایش اشتغال رخ نداده بلکه بیکاری 

نیز با رشد فزاینده همراه بوده است.
علــی وقف چی، نماینده مــردم زنجان در مجلس 
شورای اســلامی گفت: با گذشت ســال های زیادی 
از تأســیس وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی هنوز 
تعریف درســتی از اشتغال نداریم و متاسفانه آمارها با 

واقعیت های جامعه فاصله دارد.
وی افزود: از یک میلیون و 500 هزار شغلی که در 
کشور اعلام شده ایجاد کردند،  تنها تعطیلی کارخانه ها 
به استان ما رسیده و دولت در این زمینه هیچ اقدامی 

برای استان زنجان انجام نداده است.
در مجموع به نظر میرسد اقدامات دولت تا کنون 
چندان مورد رضایت نمایندگان مردم در اســتان های 
مختلف نبوده است. این وضعیت هشداری است برای 
دولت که اقدامات خود را در زمینه ایجاد اشتغال بیشتر 

و موثرتر کند.

معاون ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
اعلام کرد: چنانچه افزایش غیرمتعارف و غیرمنطقی در قیمت 
این نوع محصولات مشاهده شود، در دستور پیگیری قرار می گیرد. 
به گزارش تسنیم، وحید منایی در واکنش به اظهارات اخیر سخنگوی 
انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی مبنی بر احتمال افزایش قیمت 
لوازم خانگی از ماه آینده اظهار داشت: براساس قوانین بالادستی خصوصاً 
ماده هشــت قانون حمایت از حقوق مصرف کنندگان تعیین قیمت کالا 
و خدمات توسط انجمن ها و تشکل های تولیدی و توزیعی فاقد وجاهت 

قانونی است.
وی بازار لوازم خانگی را بازاری باثبات توصیف کرد و افزود: از آنجایی 
که در حال حاضر چندین انجمن در بخش لوازم خانگی فعال هســتند، 
طرح مسایل و مشکلات توسط هر انجمن با پیش فرض ضرورت افزایش 
قیمت بازار این نوع کالاها و ایجاد تنش در بازار از طریق تحریک تقاضا 
که در حال حاضر در شرایط تعادل و آرامش کامل قرار داشته است، به 

هیچ عنوان مورد تأیید این سازمان نیست.
معاون ســازمان حمایــت از مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان با 
اشــاره به اینکه تعیین تکلیف محصولات لوازم خانگی در مصوبه شماره 
48021 مورخ 94/4/16 ســتاد هدفمندسازی یارانه ها انجام شده است، 
گفت: براین اساس عرضه کنندگان در این بخش اعم از تولیدکنندگان و 
واردکنندگان می توانند متناسب با شرایط عرضه و تقاضا و در نظر گرفتن 
ساختار هزینه ای، قیمت تمام شده کالاهای مورد عرضه نسبت به تعیین 

قیمت اقدام کنند.
منایــی با تأکید بر اینکه بر اســاس مصوبه یادشــده قیمت گذاری 
واحدهای عرضه کننده بایــد در چارچوب ضوابط قیمت گذاری عمومی 
این ســازمان انجام پذیرد، بیان کرد: رصد و کنترل نوسانات قیمت این 
نوع کالاها به صورت مستمر تحت نظر این سازمان بوده و چنانچه افزایش 
غیرمتعارف و غیرمنطقی در قیمت این نوع محصولات مشاهده شود، در 
دســتور پیگیری قرار گرفته و در صورت لزوم مطابق قوانین تعزیری با 

واحدهای متخلف برخورد قانونی انجام می گیرد.
وی همچنین از هموطنان درخواست کرد در صورت مواجهه با هرگونه 
افزایش غیرمتعارف و غیرمنطقی و گران فروشی مراتب را از طریق سامانه 

124 منعکس کنند تا در اسرع وقت رسیدگی و اعمال قانون شود.

معاون سازمان حمایت:

افزایش غیرمنطقی 
قیمت لوازم خانگی را پیگیری می کنیم

مدیرعامل اتحادیه زنبورداران از عرضه 
قاچاقی عسل های خارجی بدون ذکر کشور 
مبدأ خبر داد و گفت: زنبورهای ملکه ای که 
از چین با قیمت 100 دلار خریده می شوند 
در ایران تا ســه میلیون تومان به فروش 

می رسند.
عفت رئیسی سرحدی در گفت وگو با ایسنا، در 
رابطه با واردات عسل اظهار کرد: طبق قانون نظام 
بهره وری، واردات عسل و فرآورده های مربوط به 
زنبور عسل به علت اینکه مازاد تولید داریم ممنوع 
است و اینگونه واردات غیرقانونی محسوب می شود 
اما اخیراً در تعدادی از سوپرمارکت های کوچک و 
هایپر مارکت ها عسل های خارجی که کشور مبدأ 

آن مشخص نیست به وفور دیده می شود.
رئیســی ادامه داد: یکی دیگر از مشــکلات، 
واردات غیرقانونی ملکه هایی است که بدون رعایت 
موازین قانونی قرنطینه شــده اند و شناسنامه ای 
کــه اصالت آنها را تأیید کند ندارند. این موضوع 

مدیرعامل اتحادیه زنبورداران اعلام کرد

تهدیدزنبورداریایرانیباوارداتبیرویهملکههایخارجی

باعث بروز و گسترش بیماری های مختلف که در 
کشورمان وجود ندارد می شود.

او افــزود: ملکه های وارداتی بــا قیمت های 
گزاف و سرســام آور با بزرگ نمایــی و تبلیغات 

نادرست به زنبورداران تحمیل می شوند. این گونه 
واردکنندگان وابستگی به این صنعت ندارند ولی 
ســود زیادی به دســت می آورند. ما درخواست 
داده ایم به منظور حفظ و صیانت از ذخایر ژنتیک 
زنبور عسل مقرراتی را در فرودگاه ها، بازارچه ها و 

گمرک ها وضع کنند.
مدیرعامــل اتحادیه زنبــورداران اضافه کرد: 
بدیهی است این واردات زحمات 30 ساله را در این 
حوزه تهدید می کند. از سوی دیگر پرورش زنبور 
عسل به حفظ ذخایر گیاهی کشور، جلوگیری از 
بیابان زایی و افزایــش بهره وری در باغات کمک 

می کند.
رئیســی گفت: در حال حاضــر ژل رویال از 
کشــور چین با قیمت و کیفیت پایین تر نسبت 
به ژل رویال ایرانی وارد می شــود که زنبورداران 
نمی توانند با آن رقابت کنند. زنبورهای ملکه ای 
که از چین با قیمت 100 دلار خریداری می شوند 
در ایران تا سه میلیون تومان به فروش می رسند.

* مجری طرح توسعه سامانه های نوین آبیاری معاونت آب و خاک گفت: از آغاز 
اجرای طرح سامانه های نوین آبیاری تا مهر امسال،یک میلیون و 686 هزار و 
972 هکتار از اراضی کشــاورزی کشور به این سامانه ها مجهز شده اند.زارع با 
بیان اینکه طرح سامانه های نوین آبیاری طی امسال نسبت به سال گذشته رشد 
خوبی داشــته است، اظهار داشت: در هفت ماه نخست سال 95، این سیستم 
در سطح 31 هزار و 901 هکتار اجرا شد. وی ادامه داد: بیشترین سطح اجرای 
سامانه های نوین آبیاری در هفت ماهه نخست امسال مربوط به استان فارس 
با 11 هزار و 52 هکتار، اصفهان 7473 هکتار و همدان با 5001 هکتار است. 
به گفته مجری طرح توســعه سامانه های نوین آبیاری، استان های هرمزگان با 
اجرای سامانه های نوین آبیاری در 4535 هکتار، جنوب کرمان 4333 هکتار 
و تهران 3791 هکتار در رده های بعدی قرار دارند.وی گفت: استان های البرز، 
گیلان و قم به ترتیب کمترین ســطوح اجرایی سامانه های نوین آبیاری را در 

هفت ماه نخست امسال به خود اختصاص داده اند.
* رئیس  هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران )ایمیدرو( در شــش ماهه ابتدایی سال صادرات فولاد به 4/۷ 
میلیون تن رســیده و این صنعت برای به دست آوردن رکورد هشت 
میلیون تنی صادرات تا پایان سال خیز برداشته است. مهدی کرباسیان 
در گفت وگو با ایسنا، در همین راستا در حوزه زنجیره فولاد و صنایع 
معدنی به راحتی می توان دستیابی به بازارهای جدید و افزایش میزان 

صادرات نسبت به قبل را احساس کرد.
* کارشــناس تجارت گفت: در اثر توقف ثبت ســفارش خودرو، بســیاری از 
خودروهای خارجی، افزایش دو برابری قیمت را تجربه کرده اند.حسینی صدر 
در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: تا یک سال پیش هر فرد یا 
شرکتی که تمایل به توقف ثبت سفارش خودروهای خارجی داشت می توانست 
به این امر اقدام کند اما با توقف این سامانه، دیگر این ثبت سفارش امکان پذیر 
نیســت. وی در ادامه افزود: این روند موجب شــد تا در برخی حوزه ها، رانت 
اطلاعاتی به وجود آید و افرادی حاضر شوند به خاطر اطلاعاتی که منافعشان 
را تضمین می کند، پول های کلانی پرداخت کنند. این کارشناس تجارت تصریح 
کرد: در این میان، افرادی که از رانت اطلاعاتی برخوردار شــده اند، یک شــبه 
میلیونر شده و آنهایی که اطلاعاتی ندارند، محکوم به ورشکستگی هستند.وی 
در پایان با بیان تاثیر منفی توقف ثبت ســفارش خودرو بر قیمت خودروهای 
خارجی، تاکید کرد: بســیاری از خودروهای خارجی افزایش دو برابری قیمت 
را در چند ماه گذشــته تجربه کرده اند و این موضوع موجب ناپایداری در بازار 

خودرو کشور شده است.
* مدیرعامل ســایپا تغییر کرد. محسن قاســم جهرودی به عنوان 
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا جایگزین مهدی جمالی شد.به 
گزارش فارس، جهــرودی که قبلا مدیرعامل شــرکت ریخته گری 
آلومینیوم ایران خودرو بوده به عنوان مدیرعامل جدید سایپا منصوب 
شد. گفته می شود حکم انتصاب جهرودی صادر شده و قرار است مراسم 
تودیع و معارفه مدیرعامل قبلی و جدید ســایپا بزودی برگزار شود. 
در زمان مدیریت جمالی انتقاداتی نسبت به برخی مسایل مربوط به 
تولید، امور مالی و بورسی سایپا و همچنین طولانی بودن زمان پرداخت 
مطالبات قطعه سازان از سوی این شرکت خودروساز مطرح بود. همچنین 
اطلاع رسانی نامطلوب، برخورد گزینشی و عدم ارتباط مناسب روابط 
عمومی سایپا با رسانه های مهم و تأثیرگذار از دیگر نقاط ضعف این گروه 
خودروسازی بود که امید می رود با تغییر مدیرعامل سایپا، تغییراتی 

نیز در این بخش اتفاق بیفتد.
* گمرک ایران اعلام کرد: امکان جعل اسناد در گمرک هوشمند وجود ندارد.
به گزارش گمرک ایران، بارگذاری اسناد به صورت الکترونیکی در سامانه جامع 
گمرکی انجام می شود و با هوشمند سازی تمامی مراحل ورود و تطبیق اطلاعات 
با بارنامه الکترونیک، مانیفســت الکترونیک، اســناد الکترونیک، عدل بندی 
الکترونیک، اظهار الکترونیک، گواهی مبدا، قبض انبار الکترونیک و مجوزهای 
الکترونیکی ســازمان های همکار گمرک امکان بارگذاری اسناد مجعول وجود 
نــدارد و در صورت هرگونه مغایرت ســامانه جامع گمرکی به صورت خودکار 
از ادامه مراحل انجام تشــریفات گمرکی جلوگیــری می کند.گمرک ایران با 
الکترونیکی کردن همه رویه های گمرکی موفق شد درآمدهای خود را نسبت 
به زمان قبل از پیاده ســازی سامانه جامع گمرکی به سه برابر افزایش دهد و 
سال گذشته با کسب 33 هزار میلیارد تومان مجموع درآمدهای وصولی بهترین 
رکورد را در کسب درآمدها کسب کند؛ این در حالی است که واردات کالا به 
کشور در سال گذشته نسبت به مدت زمانی قبل از پیاده سازی سامانه جامع 

گمرکی کاهش داشت.

در حالــی که مدیرعامل شــرکت توتال بارها 
اظهارات ابهام آمیزی را درباره خروج از قرارداد با 
ایران مطرح کرده، وزیر نفت نگرانی رسانه ها را ناشی 

از »ترجمه غلط اخبار« می داند!
»متأســفانه عده ای می خواهند که توتال از این پروژه 
)فاز 11 پارس جنوبی( کنار برود تا بگویند پیش بینی ما 
درست از آب در آمد؛ یک عده هم مرتباَ خبرهای مربوط 
به حضور توتال در ایران را غلط ترجمه می کنند تا نگرانی 
ایجاد کنند؛ آدم که از ترس مرگ خودکشی نمی کند«. این 
اظهارات، بخشی از واکنش روز شنبه بیژن زنگنه وزیر نفت 
کشورمان درخصوص ابهاماتی است که به حضور توتال در 

پروژه فاز 11 پارس جنوبی بازمی گردد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، بیش از 4 ماه از امضای 
قرارداد 4/8 میلیارد دلاری بین شــرکت ملی نفت ایران 
و کنسرســیومی به رهبری شرکت توتال فرانسه به منظور 
توسعه فاز 11 پارس جنوبی می گذرد. در این مدت بارها 
و بارها مدیران ارشد شــرکت توتال، به خصوص پاتریک 
پویان، مدیرعامل این شــرکت نسبت به حضور در پروژه 

فاز 11 پارس جنوبی اظهارات ابهام آمیز و بعضاً متناقضی 
را بیان کرده اند. این اظهارات در ماه اخیر، به صورت واضح 
به عدم پایبندی این شرکت فرانسوی به مفاد قراردادی با 
ایران و همچنین عدم تمایل آن به توســعه فاز 11 پارس 

جنوبی با شرایط مطرح شده دارد.
در حالی وزیر نفت، ابراز نگرانی رسانه های جمعی ایران 
را از عدم پایبندی این شــرکت فرانسوی به توسعه هرچه 
ســریع تر یک فاز مرزی میدان مشترک پارس جنوبی با 
عناوینــی چون »ترجمه غلط اخبار« و »تمایل برای کنار 
رفتن توتال« و... عنوان می کند، که مدیرعامل شــرکت 
توتال 6 روز پیش به طور واضح اعلام کرد که »این شرکت 
در صورت اجرای تحریم های جدید، مجبور به بازنگری در 

معامله گازی با ایران می شود«.
از این دست اظهار نظرها از سوی مدیرعامل شرکت 
توتال طی ماههای اخیر زیاد بوده، در حالی که وزیر نفت 
نگرانی رسانه ها را ناشی از »ترجمه غلط اخبار« می داند، 
بهتر است خود اقدام به بازخوانی اخبار این چنینی کند تا 
ببیند مدیران توتال درخصوص حضور خود در ایران چگونه 

گوش به فرمان آمریکا هستند.
پاتریک پویان در روزهای اخیر در بخشی از مصاحبه 
خود بــا CNN عنوان کرد: »ما داریــم روی پروژه گازی 
ایران کار می کنیم. ما مناقصه هایی برگزار کرده ایم و باید 
قراردادهای مربوط به این مناقصه ها را منعقد کنیم... این 
قراردادها تا ماه ژانویه منعقد خواهند شــد... من امیدوارم 
تا آن زمان ما پاسخی )از جانب کنگره( برای رئیس جمهور 
داشته باشیم و رئیس جمهور )آمریکا( باید در آن زمان در 
مورد تمدید یا عدم تمدید مجوز )فعالیت شــرکت ها در 

ایران( تصمیم گیری نماید«.
به عبارتی این شرکت فرانسوی تا زمانی که آمریکا اجازه 
فعالیت ندهد، مسائل را روی کاغذ دنبال می کند و حتی 
پیچی در فاز 11 پارس جنوبی بســته نخواهد شد. بهتر 
است وزیر نفت و مسئولان ارشد دولتی در این خصوص با 
حساسیت بیشتری ورود کنند و اجازه عدم پایبندی توتال 
به قرارداد توسعه فاز 11 را ندهند، چرا که سالهاست ایران 
در برداشت از این فاز مرزی میدان مشترک پارس جنوبی 
عقب مانده و با تعلل بیشتر این شرکت فرانسوی، باز هم 

تأخیر در توسعه این فاز، به زیان مردم ایران تمام می شود.
از سوی دیگر برخی نمایندگان مجلس در گفت و گوهایی 
اعلام کرده اند که اگــر توتال قرارداد خود با ایران را اجرا 

نکند، در مجامع بین المللی طرح شکایت خواهد شد.
گفتنــی اســت علی رغم هشــدارهای بســیاری از 
کارشناسان حوزه انرژی، وزارت نفت پیش از انعقاد قرارداد، 
اطلاعات فنی فاز 11 پارس جنوبی را در اختیار توتال قرار 
داده بود. اعتماد به توتال از ســوی زنگنه در حالی صورت 
گرفت که این شرکت فرانسوی سوء سوابقی چون خیانت 

و ارتشاء را در کارنامه خود دارد.
علاوه بر این، خود وزیــر نفت گفته بود هزینه تاخیر 
اجرای هر طرح در پارس جنوبی ســالانه 5 میلیارد دلار 
است. دقیقا یک سال پیش تفاهمنامه فاز 11 پارس جنوبی 
با توتال امضا شــد و با حساب و کتاب خود آقای زنگنه، 
در این مدت 5 میلیارد دلار به کشور خسارت وارد شده و 
چشم انداز روشنی نیز برای خروج از این بلاتکلیفی وجود 
ندارد. آیا وزیر نفت روحانی مقصر اصلی وارد شــدن این 

خسارت به منافع ملی است؟

در حالیکه چندی پیش اســحاق جهانگیری، 
معاون اول رئیس جمهور اعلام کرده بود بیشــتر 
خانه های تخریب شــده در زلزله اخیر متعلق به 
ساختمان های مسکن مهر بوده است؛ قائم مقام راه 
و شهرسازی اعلام کرد مسکن مهر مناطق زلزله زده 

کاملا پابرجاست. 
به گزارش تسنیم، احمد اصغری مهرآبادی با بیان اینکه 
پروژه مسکن مهر سرپل ذهاب در برابر حوادث غیرمترقبه 
از جمله زلزله بیمه بوده و هم اکنون ارزیابی خسارات وارد 
آغاز شده است، اظهار داشت: طی دو روز گذشته به همراه 
نمایندگان و رئیس کمیسیون عمران در محل حضور یافته 
و ضمن بازدید از پروژه ها و استماع توضیحات زلزله زدگان 
در جریان آخرین وضعیت واحدهای مستقر در این منطقه 

قرار گرفتم. 
وی افزود: در شهرستان ســرپل ذهاب دو پروژه 20 
واحدی و 576 واحدی توسط تعاونی های مسکن احداث 
شــده که پروژه اول هیچگونه آسیبی ندیده و پروژه دوم 
که دارای 24 بلوک بوده نیز از نظر سازه ای سالم و حتی 
یک ســقف نیــز از کل پروژه فرو نریخته اســت، این در 
حالی اســت که دیوارهای جانبی آن بلوک ها به خصوص 

در طبقات پایین با توجه به شــدت زلزله 7/3 ریشــتری 
تخریب شده است. 

قائم  مقام وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: با این اوصاف 
تأکید می شود همه بلوک های مسکن مهر ایستایی خود را 
حفظ کرده و کاملا پابرجا هستند که خوشبختانه همین 
امر موجب کاهش چشمگیر تلفات و خسارت جانی نسبت 
به ساختمان های اطراف )که متأسفانه تعداد زیادی از آنها 
100 درصد تخریب و با خاک یکسان شده اند(، شده است؛ 
به طوریکه آمارهای غیررســمی اعلامی در منطقه حاکی 

از کشته شدن دو نفر در این پروژه تاکنون بوده است. 
اصغــری مهرآبــادی با بیــان اینکه برخــی، تعداد 
کشته شــدگان مســکن مهر را بیشــتر از این رقم اعلام 
کرده اند، گفت: این مســئله به هیچ وجه صحت نداشته 
و به نظر می رســد اظهارات این افراد تحت تأثیر برخی از 

اخبار کذب منتشر شده بوده است.
وی افزود: درخواســت من از مسئولین و رسانه های 
کشور این است که در شرایطی که هموطنان عزیزمان در 
مناطق زلزله زده بیش از هر چیز دیگری به کمک های اولیه، 
جابه جایی وسایل خانه و اسکان موقت نیاز دارند از پرداختن 
به اظهارات و آمارهای غیرواقعی و تأیید نشده و همچنین 

از متشنج کردن فضای 
کشــور جــدا پرهیز 
مقابل  در  و  نماینــد 
تــا  کننــد  کمــک 
مسئولین  ذی ربط در 
فرآیند کمک رســانی 
و  زلزلــه زدگان  بــه 
بازسازی، وظیفه خود 
را در فضایی آرام و به 

نحو احســن انجام دهند.گفتنی است، پس از انتشار خبر 
زلزله در استان کرمانشاه، اسحاق جهانگیری، معاون اول 
رئیس جمهوری اعلام کرد بیشتر خانه های تخریب شده 
در زلزله شــب گذشــته متعلق به ساختمان های مسکن 
مهر بوده و از وزیر راه و شهرسازی خواست تا با دقت این 
موضوع که چرا خانه های نوســاز تا این حد آســیب پذیر 

بوده اند را بررسی کند.
اما همانطور که قائم مقام وزیر راه اعلام کرده؛ سخنان 
جهانگیری بی پایه و اساس بوده؛ چرا که هم تلفات مسکن 
مهر از ســایر مســکن ها کمتر بوده و هم استحکام این 
مسکن ها از سایر ساختمان هایی که مردم در آن سکونت 

داشتند بیشتر بوده است. 
ضمن اینکه چند روز قبل هم مشاور قائم مقام وزیر راه 
و شهرسازی گفته بود: »ما ساختمان های غیر از مسکن مهر 
را که دقیقاً در کنار مسکن مهر قرار داشتند بازدید کردیم 
که کاملًا تخریب و با خاک یکســان شده بود و از آنها نیز 
عکس و فیلم گرفتیم، پس این نشــان می داد که مسکن 

مهر توانسته از تلفات زیاد جلوگیری کند.« 
سخنان مسئولان وزارت راه و شهرسازی به خوبی نشان 
می دهد حرف های جهانگیری )که به نظر می رسد از روی 
غرض ورزی بیان شده(، کاملا بی پایه و اساس می باشد. 

مسکن مهر بیمه است
در همین حال، مجتبی نیک کردار، معاون اســتاندار 
کرمانشــاه در گفتگو با مهر، با بیان اینکه خوشــبختانه 
خانه های مسکن مهر بیمه هســتند اظهار داشت: مردم 
نگران نباشــند؛ آنها می توانند ظرف یــک ماه برای اخذ 

جبران خسارت اقدام کنند.
وی از انعقاد تفاهم نامه ای با شرکت بیمه جهت جبران 
خسارت مسکن های مهر خبر داد و افزود: این غرامت یا به 
تعاونی ها یا هیئت مدیره یا هیئت امنای ساختمان ها داده 

می شود تا در نهایت جهت تعمیر اقدام شود.

نماینده سابق کارفرمایان در شورای عالی کار با اشاره به اینکه 
عدم حمایت از واحدهای تولیدی و قاچاق کالا و واردات بی رویه 
باعث بیکاری کارگران اســت گفت: هیچ گاه تولید داخلی مورد 

حمایت قرار نمی گیرد.
محمود نجفی ســهی، نماینده سابق کارفرمایان در شورای عالی کار 
در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم، درباره وضعیت بیکاری در واحدهای 
تولیدی گفت: تا زمانی که مشــکل رکود در بین واحدهای تولیدی حل 
نشــود بیکاری همچنان باقی است. با طرح های موردی اشتغال در کشور 
رونق نمی گیرد. یک درصد بسیار کمی ممکن است طرح های وزارت کار 

بتواند نقش موثری در رونق تولید داشته باشد.
وی بــا بیان اینکه هیچگاه تولید داخلی مورد حمایت قرار نمی گیرد 
اظهار داشــت: فعالان بازار لوازم یدکی کشــور طی مذاکراتی با چین، 
قطعه هایــی را برای خودروهایی که 70 درصد ســاخت داخل دارد وارد 
می کنند. این مســئله ناشی از عدم حمایت دولت از تولید داخلی است. 

این موضوع به معنی بیکاری کارگران ایرانی است.
این فعال کارفرمایی افزود: در حال حاضر 70 درصد پژو405 و پراید 
تولید داخلی است، اما تأکید دارند که این خودروها باید از چرخه خارج 
و ماشــین های جدید جایگزین شود، این در حالی است که ماشین های 
جایگزین چیزی جز خودروهای چینی وارداتی نیســت. در حال حاضر 
خودروسازی ها علیرغم تأکیدات دولت برای اولویت دهی با ظرفیت داخلی 
اما در قراردادهای خود با شرکت های مختلف با کمترین میزان ظرفیت 

برای کشور کار می کنند.
نجفی ســهی با بیان اینکه سیاست گذاری ها برای حمایت از تولید 
داخلی مفید نیســت گفت: با سیاســت گذاری هایی کــه این روزها در 
واحدهای صنعتی و صنعت خودرو داریم در آینده نزدیک بیکاری واحدهای 

قطعه سازی را پیش رو خواهیم داشت.
وی با تأکید بر اینکه برای مبارزه با بیکاری ارائه جدی برای مقابله با 
قاچاق و حمایت جدی از تولید داخلی نیاز است گفت: در حال حاضر با 
ترکیه تعرفه ترجیحی امضا کردیم. در حال حاضر بخشی از قطعاتی که در 
بازار استفاده می شود از ترکیه وارد می شود،در حال حاضر با 40 درصد از 
ترکیه قطعه وارد می شود که این میزان تعرفه قابل رقابت با کالای داخلی 

نیست. چرا که تعرفه ها پایین و هزینه های تولید در کشور بالا است.
نماینده ســابق کارفرمایان در شورای عالی کار افزود: در حال حاضر 
هزینه های تولید برای یک کارفرما مقرون به صرفه نیست. به همین دلیل 
زمانی که از کار او حمایت نشود کارفرما مجبور به کم کردن ظرفیت کار 
خود و بیکاری نیروی کار می شود. مواد اولیه تولید داخل طی چند وقت 
اخیر با نوسان قیمت دلار به شدت افزایش یافته است. ما مواد اولیه را به 
قیمت ارزان به واحدهای پتروشیمی می دهیم آنها فروش خود را با دلار 
مقایسه می کنند و به همین دلیل قیمت ها بدون دلیل افزایش می یابد. 
شب گذشته اخبارهایی را شنیدم مبنی بر اینکه به خاطر گران شدن مواد 
اولیه و نرخ دلار بازار بورس رونق گرفته است. این خبر تنها برای عده ای 
از مردم خوشحال کننده است و برای بخش عظیمی ناراحت کننده است.

یک کارفرما:

تولید داخلی 
مورد حمایت قرار نمی گیرد

معاون وزیر جهاد کشاورزی درباره حل مشکل افزایش قیمت 
نهاده هــای دامی اعلام کرد: ایــن افزایش قیمت دلیل موجهی 
نداشت، تنها دلیل آن وقفه کوتاه در تخصیص ارز بود که برطرف 
شد و الان باید سازمان نظارتی موضوع را رصد کنند تا  قیمت به 

شرایط تعادل خود )که کمتر از این میزان بود( برگردد. 
حسن رکنی در گفت وگو با مهر با بیان اینکه در حوزه صادرات لبنیات 
برنامه ریزی های خیلی خوبی انجام شده و هدف گذاری ما صادرات حدود 
یک میلیون تن فرآورده لبنی است، اظهارداشت: در حدود شش ماه نخست 
سال میزان صادرات مان در این حوزه قابل توجه بوده و در پنج ماهه تقریبا 

ماهی 100 هزارتن لبنیات از کشور صادر کردیم. 
وی با  اشــاره به اقدام کشــور عراق در افزایــش تعرفه های واردات 
فرآورده های لبنی از ایــران، افزود: همکاران ما در امور بین الملل وزارت 
جهاد کشاورزی و وزارت امور خارجه خیلی سریع به این امر واکنش نشان 
دادند، پیگیری های خوبی در این زمینه انجام شــده اســت و با توجه به 
قول هایی که به ما داده اند فکر می کنم به زودی از این مرحله عبور کنیم 

و به شرایط عادی برگردیم. 
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه حدود 30 کشــور مقاصد 
صادراتی لبنیات ایران هســتند، گفت: صادرات این محصولات کماکان 
ادامه دارد اما بازار عراق برای ما یک بازار استراتژیک است و به هر شکل 

ممکن موانع بوجود آمده را برطرف خواهیم کرد. 
رکنی در بخش دیگری از سخنان خود با  اشاره به آشفتگی ایجاد شده 
در بازار نهاده های دامی، بیان کرد: در تخصیص ارز مبادله ای وقفه کوتاهی 
ایجاد شــده بود که با پیگیری هایی که وزارت جهاد کشاورزی انجام داد 

این مشکل رفع و ارز مبادله ای به نهاده های دامی تخصیص داده شد.
به گفته وی، تمام کشتی هایی که پهلو گرفته بودند مشکل شان حل 
و فصل شده و امیدوار هستیم با توجه به رقابتی که در زمینه عرضه این 
نهاده ها بین شــرکت های مختلف وجود دارد، هرچه سریع تر شرایط به 

حالت عادی بازگردد. 
معاون وزیرجهاد کشاورزی با بیان اینکه شرکت پشتیبانی امور دام نیز 
آمادگی دارد نیاز تمام تشکل های کشور را برطرف کند، ادامه داد: برنامه 
بلند مدتی نیز داریم که بتوانیم با ایجاد شبکه های مختلفی که می توانند 
در تامین نهاده فعال شوند، مذاکراتی را داشته باشیم که تامین و عرضه 

آن به شکل رقابتی همیشه بتواند تعادل بازار را حفظ کند. 
رکنی در پاسخ به اینکه مشکل افزایش قیمت )نهاده های دامی( بزودی 
رفع خواهد شد؟، گفت: این افزایش قیمت دلیل موجهی نداشت، تنها دلیل 
آن وقفه کوتاه در تخصیص ارز بود که برطرف شــد و الان باید ســازمان 

نظارتی موضوع را رصد کنند تا  قیمت به شرایط تعادل خود برگردد. 
گفتنی اســت، پیشتر به دلیل عدم تخصیص ارز به نهاده های دامی، 
قیمت این نهاده ها افزایش یافت که به معنای کاهش قیمت این نهاده ها 

در این حالت است. 
وی درباره مباحث مطرح شــده مبنی بر حذف ارز مبادله ای کنجاله 
سویا، بیان کرد: با پیگیری که وزارت جهاد کشاورزی و سایر نهادها انجام 
دادند این مســئله منتفی شدو بانک مرکزی نیز همکاری خوبی در این 
زمینه با ما داشــت؛ چون ما اعتقاد داریم تغییرات قیمت نهاده روی نرخ 

محصول نهایی تاثیر دارد و نباید این اتفاق رخ دهد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

قیمت نهاده های دامی
 باید کاهش یابد


